

ISSN 2782-6511

ИСТОРИКО- ГЕОГРАФИЧЕСКИЙ ЖУРНАЛ

650 лет
Кирову



№ 4 (ТОМ 3)
2024

СОДЕРЖАНИЕ

К 650-ЛЕТИЮ КИРОВА

Хлынов/Вятка/Киров — 650 лет: исторические и археологические исследования. Выпуск, посвященный юбилею города	6
---	---

ВЯТСКИЕ ДРЕВНОСТИ

Мусихин А. Л. Афаткун: Вятка или Рождественское городище: историография вопроса	8
Коршунков В. А. Были ли языческие святилища на территории города Вятки?	20

ВЯТСКИЙ КРАЙ: ТЕРРИТОРИЯ И ХОЗЯЙСТВО

Белик А. А. Торговые операции вятских купцов за пределами Вятского края (конец XVIII — первая половина XIX в.)	36
Судовиков М. С. Общие и особенные черты территориального развития Вятской губернии в конце XVIII — начале XX в.: к постановке вопроса	50

АРХЕОЛОГИЯ ВЯТСКОЙ ЗЕМЛИ: НОВЕЙШИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ

Глазырина М. К., Черанёва Д. В., Пантюхина К. А. Археологические работы на территории города Кирова в 2020–2024 гг.	58
Оруджов Э. И., Кайсин А. О., Шипилов А. В. Археологические исследования на Пижемском городище 2022 г.	72
Егоров А. В., Харин П. А. Археологические работы на Котельничском городище в 2023 г.	86

СООБЩЕНИЯ

Елена Алексеевна Кошелева — к 70-летию со дня рождения	110
Всероссийская научно-практическая конференция «Вятка. Музей. Алабин» (к 200-летию П. В. Алабина и 650-летию города Кирова)	114
Тайны Хлынова: история и находки — выставка к юбилею города	116

CONTENTS

TO THE 650th ANNIVERSARY OF THE CITY OF KIROV

Khlynov/Vyatka/Kirov — 650 Years: Historical and Archaeological Research. Issue Dedicated to the City Anniversary	6
---	---

VIATKA ANTIQUITIES

<i>Musikhin A. L.</i> Afatkun: Vyatka or the Rozhdestvenskoe Settlement: Historiography of the Question	8
<i>Korshunkov V. A.</i> Were There Any Pagan Shrines within the City of Vyatka?	20

VIATKA REGION: TERRITORY AND ECONOMY

<i>Belik A. A.</i> Vyatka Merchants' Trading Operations outside of the Vyatka Region (Late 18 th — First Half of the 19 th Centuries)	36
<i>Sudovikov M. S.</i> General and Specific Features of Territorial Development of the Vyatka Governorate in the Late 18 th — Early 20 th Centuries: To the Formulation of the Question.....	50

ARCHAEOLOGY OF THE VIATKA LAND: THE LATEST RESEARCH

<i>Glazyrina M. K., Cheraneva D. V., Pantyukhina K. A.</i> Archaeological Explorations on the Territory of the City of Kirov in 2020–2024.....	58
<i>Orudzhov E. I., Kaisin A. O., Shipilov A. V.</i> Archaeological research at the Pizhma settlement in 2022 ...	72
<i>Egorov A. V., Kharin P. A.</i> Archaeological Work at the Kotelnich Hillfort in 2023	86

INFORMATION

Elena Alekseevna Kosheleva — on the 70 th Anniversary of the Birth.....	110
All-Russian Scientific and Practical Conference «Vyatka. Museum. Alabin» (To the 200 th Anniversary of P. V. Alabin and the 650 th Anniversary of the City of Kirov)	114
Khlynov's Secrets: History and Finds — Exhibition for the City Anniversary	116